
STOP únor 2015 – Zeptali jsme se za vás, Ing. Pavel Jaroš 
 
Odpovědi přinese čas a moje práce 
V minulém vydání STOPu, jsme dali v rubrice Zeptali jsme se za vás prostor nově zvolené zástupkyni 
starosty Marcele Plesníkové. Druhým nově zvoleným zástupcem starosty je Pavel Jaroš. Také jemu jsme 
položili pár otázek. Ty se netýkaly jen dopravy, životního prostředí nebo sociální péče, tedy oblastí, které 
má ve své kompetenci. 
  
Vaše tvář byla donedávna pro většinu našich občanů neznámá a je pochopitelné, 
že se v současné době k vaší osobě váže řada vyřčených i nevyřčených otázek. 
To chápu, vždyť toto je moje první volební období. Dosud jsem na třináctce nepůsobil ani jako člen 
zastupitelstva. Tady jsem opravdu nováčkem a hned ve funkci zástupce starosty. To ale neznamená, že s 
komunální politikou nemám zkušenosti. Ty sbírám od roku 2008, kdy jsem nastoupil jako poradce 
náměstka primátora. Praha je výjimečná tím, že je zároveň kraj a také obec, takže i magistrátní politiku 
považuji za komunální. Vím, že občané chtějí, aby se jejich život zlepšoval, což je pochopitelné a 
správné, a aby se také stále zlepšovaly činnosti a služby, které komunální sféra nabízí. Na mně teď je, 
abych k tomu, spolu s kolegy, přispěl. A odpovědi na vyřčené i nevyřčené otázky? Ty přinese čas a moje 
práce. 
  
  
Víte, čeho byste chtěl v jednotlivých oblastech vaší působnosti dosáhnout? 
V sociální oblasti bych považoval za úspěch vybudování Domu pro seniory, protože toto zařízení tady 
opravdu chybí. Domnívám se, že by měly dostat zelenou i startovací byty pro mladé manželské páry. Ne 
všichni mají možnost koupit si hned nový byt nebo si vzít hypotéku. A tyto byty by jim určitě v začátcích 
pomohly. Větší pozornost bychom měli věnovat i matkám samoživitelkám. Umím si představit, že by tady 
byl i azylový dům pro matky s dětmi, zaměřím se také na potřeby seniorů… Všechno ale stojí peníze. A ty 
podstatnou měrou rozhodují o tom, kolik z toho, co si občané přejí, budeme schopni realizovat.  
Co se týká životního prostředí, zastávám názor, že přírodu musíme chránit a opatrovat. To v každém 
případě. Ale rozumně. Určitě nemám problém s tím, že by pár náletových dřevin udělalo místo něčemu 
smysluplnému. Rozhodně by mi ale vadil každý neopodstatněný zásah, který by naše životní prostředí 
zbytečně poškozoval. A doprava? Je nutné udržet v co nejpřijatelnější podobě dopravní obslužnost. Praha 
13 má tu výhodu, že leží na trase metra. Co nás ale trochu trápí je doprava autobusová a propojenost s 
okolními městskými částmi. 
  
  
Ve funkci zástupce starosty jste poměrně krátkou dobu. Jaké jsou vaše první 
dojmy? 
Musím říci, že moji předchůdci a jejich kolegové odvedli obrovský kus práce. Když se člověk projde po 
třináctce, je to vidět na každém kroku – nový a ekonomicky „úsporný kabát“ mají všechny naše školy, 
školky, polikliniky, zmizela původní šeď panelových domů. Centrální park a řada sportovišť poskytují 
dětem i dospělým možnost příjemného využití volného času… Jak ale říká klasik, vždy je co zlepšovat. 
  
  
V současné době budete asi daleko častěji jednat s lidmi. Jste diplomat? 
Na jednání s lidmi jsem zvyklý. Nejsem příznivcem dlouhých diskuzí o ničem, maximalistických verzí a 
nemám rád, když někdo operuje údaji typu – jedna paní povídala, říká se, dobře informovaný zdroj, 
který si nepřeje být jmenován, tvrdí… Vyhovuje mi, když se vše potřebné dozvím jasně, stručně a 
srozumitelně, když mají jednání spád a když jsou požadavky, se kterými se na mě lidé obracejí, střízlivé 
a reálné. Jak se říká, musíme stát nohama na zemi. A k té diplomacii – mám zhruba tříletou zkušenost z 
práce na Ministerstvu zahraničních věcí ČR, tak snad jsem 
se něco naučil. 
  
  
O tom, že vaše práce vyžaduje komunikaci s lidmi, jsme už hovořili. Dokážete 
naslouchat a povídat si ještě i doma? 
Myslím, že ano. Nejsem zvyklý nosit si problémy z práce domů a naopak věci, týkající se soukromého 
života, do práce. I tak musím připustit, že od pondělí do pátku moc času na jakékoli povídání není. Ještě 
že máme víkendy. 
  
  
Život nepřináší jenom výhry. I když si to rozhodně nikdo nepřeje, může se stát, 
že něco zkrátka nevyjde. Jak dokážete přijmout prohru? 
Pochopitelně, že mě to štve. V drtivé většině ale hledám příčinu neúspěchu u sebe. Zkrátka jsem asi 
neudělal všechno proto, abych uspěl. 



  
  
Myslíte, že vám ještě zbyde nějaký čas na koníčky? Umíte relaxovat? 
I když má člověk hodně práce, na odpočinek a koníčky by si čas najít měl. Rád sáhnu po nějaké dobré 
knížce, mou zálibou je myslivost, ale také cestování. Jsou místa, která mi stačí navštívit jednou, a ta, 
kam se rád vracím. Například do Vídně, do Paříže, ale také do jižních Čech… Mým opravdu velkým 
koníčkem je historie. Dokonce jsem hodně váhal, zda studovat ekonomii nebo historii na filozofické 
fakultě. Takže o místech, kam cestuji, toho dost vím. Je ale pravda, že s věkem se mění priority. Dříve 
jsem hodně cestoval s kamarády. To byly spíš poznávací dovolené, kdy jsme si za pár dnů prohlédli 
„půlku světa“. Když má člověk rodinu, mnohdy upřednostní lehátkovou dovolenou u moře. Bezvadně si 
„odpočinu“ i na chalupě. Baví mě práce na zahradě, pěstování růží, řezání a štípání dřeva, péče o stromy, 
skalku, ale když mám vzít do ruky kladivo nebo šroubovák, tak nejsem vůbec nadšený. Zkrátka kutil už 
ze mě nebude. 
  
  
Kdybyste mohl znovu rozhodnout, jakým směrem se bude váš život ubírat, změnil 
byste něco? 
Na to není jednoduché odpovědět. Většinou je člověk něčím limitován – místem, kde žije, finančními 
poměry… Kdybych se narodil znovu, asi bych chtěl být kunsthistorikem. Vždycky jsem obdivoval 
historické objekty, obdivuji starý nábytek, křišťálové lustry, staré koberce, krásné obrazy… Na startovní 
čáře života ale nikdo dvakrát nestojí. Proto se snažím žít a pracovat tak, abych neměl čeho litovat a za co 
se stydět. 

Eva Černá 

• ING. PAVEL JAROŠ SE NARODIL 8. 10. 1966 V PRAZE 
• VYSTUDOVAL VŠE V PRAZE – OBOR FINANCE A ÚVĚR 
• PŮSOBIL JAKO ODBORNÝ ASISTENT NA KATEDŘE MĚNOVÉ TEORIE A POLITIKY, V DEVADESÁTÝCH LETECH 

PŮSOBIL V BANKOVNÍ SFÉŘE, PO ROCE 2000 VE STÁTNÍ SPRÁVĚ, V ROCE 2008 NASTOUPIL NA 
MAGISTRÁT HL. M. PRAHY JAKO PORADCE NÁMĚSTKA PRIMÁTORA, POTÉ JAKO ŠÉF JEHO SEKRETARIÁTU 

• V LISTOPADU 2014 BYL ZVOLEN ZÁSTUPCEM STAROSTY PRAHY 13 S KOMPETENCÍ PRO SOCIÁLNÍ 
POLITIKU, ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ A DOPRAVU 

• JE ŽENATÝ A MÁ DVĚ DĚTI (MANŽELKA RENATA, DCERA KATEŘINA 19 LET, SYN ADAM 11 LET) 

 
 
 
STOP květen 2015  
 
 
Veni, vidi, Vidoule  
Takhle by mohli slavný Caesarův výrok parafrázovat účastníci jarního výšlapu s holemi Nordic Walking, 
který ve středu 25. března uspořádalo Středisko sociálních služeb Prahy 13. Pětadvacetičlenná skupina, 
převážně členů klubů seniorů, vyrážela od pošty v Jinonicích. Přivítal je zástupce starosty Pavel Jaroš 
společně s ředitelem střediska Jiřím Maškem a instruktorkou Senior-Help, která vysvětlila zásady 
severské chůze s hůlkami. Přibližně pětikilometrová trasa vedla hezkou přírodou s výhledy na Prahu, přes 
stolovou horu Vidoule a lokalitu Na Vidouli a končila v Restauraci Staré kino v ulici K Vidouli, kde se 
výletníci osvěžili. Další procházka s hůlkami následovala 22. dubna a měla cíl v hasičárně SDH Stodůlky. 
Máte-li zájem, přihlaste se na procházku Nordic Walking do pivovaru v Třebonicích, která se koná 13. 
května. Více v kalendáři akcí. 
 
 
 
 
Svátek Země a lesa 
Informační kampaň ke Dni Země se konala 14. dubna u metra Lužiny. V minulých letech akci pořádal 
magistrát ve spolupráci s Prahou 13. Letos ji organizoval odbor životního prostředí místní radnice ve 
spolupráci se střediskem ekologické výchovy Lesů hl. m. Prahy. Záštitu převzal zástupce starosty Prahy 
13 Pavel Jaroš. Akce se účastnily převážně děti z mateřských a základních škol, odpoledne přišli také 
rodiče s dětmi a senioři. Díky počasí se zúčastnilo na 600 dětí a asi 200 dospělých. Stanoviště Prahy 13 
bylo zaměřeno hlavně na znalosti o lese a na ochranu přírody. Děti si prověřily své znalosti o květinách, 
stromech, zvířatech i třídění odpadů a byly velmi šikovné. Dostaly drobné sladkosti, dospělí zase letáky o 
přírodě Prahy 13, odpadech a cyklomapy. Lesy hl. m. Prahy připravily čtyři stanoviště – zvěř a stopy, 
krkavcovití ptáci, dřeviny českých lesů a Lesohrátky. Děti si mohly zkusit chodit bosky po lesním povrchu 
různého druhu, poznávat hlasy zvěře, druhy dřeva, vyrobit si dřevěnou medaili nebo se seznámit s živým 
havranem. 
 
 



 
 
STOP červen 2015 
 

Sportovci závodili a sázeli keř 
Za krásného jarního počasí jsme v sobotu 25. dubna společně se starostou Davidem Vodrážkou 
odstartovali běžecko-cyklistický závod Butovický rohlík 2015, určený pro širokou veřejnost. V pořadí 
dvacátý první Butovický rohlík, který se koná tradičně u příležitosti Dne Země, pořádal odbor životního 
prostředí ve spolupráci s Triatlon sportklubem Praha. 
Akce se zúčastnilo asi 250 lidí. Závod probíhal na hrázi horního rybníku v Centrálním parku. Před startem 
jsme tradičně vysadili s radním Prahy 13 Liborem Hadravou vzrostlý keř – tentokrát javor tatarský, který 
dorůstá do výšky tří metrů. Ruku k dílu přiložili malí i velcí sportovci. Na posilněnou dostali velké sváteční 
koláče s logy Prahy 13 a Greenways a samozřejmě především rohlík. Sportovce letos poprvé motivovala 
k větším výkonům nová cena pro vítěze – zelená a modrá trička s logem závodu – rohlíkem na kole. 
Součástí akce je otevírání cyklotrasy Greenways Praha – Vídeň pro novou sezonu. Greenways, která má 
v Centrálním parku nástupní bod, představuje síť stezek a tras pro cyklisty, on-line bruslaře, pěší turisty, 
jezdce na koních, vodáky. Páteří je dálková cyklotrasa, která prochází rozmanitými regiony mezi Prahou 
a Vídní a spojuje místa přírodně, historicky a kulturně zajímavá. 
Jsem rád, že naše městská část umí nabídnout možnosti trávení volného času obyvatelům, kteří mají 
vztah ke svému okolí. Pořádání akcí jako Butovický rohlík považuji za smysluplné a užitečné. 

Pavel Jaroš, zástupce starosty Prahy 13 
 
 
 
 
 
 

Buďme ohleduplní nejen k přírodě 
Na příchod jara a jarního počasí jsme si letos opravdu museli počkat. Možná i proto se vypravilo přivítat 
první dny s opravdu jarním počasím do Prokopského údolí mnoho obyvatel Prahy 13 a Prahy 5. Se 
zvyšujícím se počtem lidí se v poslední době bohužel setkáváme i se zvyšující se agresivitou některých 
jedinců. V Prokopském údolí žijí obyvatelé, kteří zde mají své rodinné domy, jezdí sem chataři, jsou zde 
vyznačené trasy pro pěší i cyklisty a celá oblast je hojně využívána rodinami s malými dětmi. 
Proto si dovoluji apelovat na všechny, kteří přírodní park využívají k relaxaci, aby se chovali ohleduplně 
nejenom k přírodě, ale i k sobě navzájem. Nechci zde citovat zákony, ale rád bych upozornil na to, že 
Prokopské údolí není uzavřenou rezervací, ve které se mohou pohybovat pouze privilegované skupiny. 
Pozemní komunikace jsou určeny pro všechny účastníky provozu, jestliže jim dopravní značení vjezd do 
oblasti nezakazuje. To znamená, že se na nich setkávají řidiči motorových i nemotorových vozidel s 
chodci, případně i s jezdci na koních a všichni je při dodržování zákona o provozu na pozemních 
komunikacích mohou využívat. Jednotlivé skupiny si ale mnohdy snaží komunikace „přivlastnit“ pouze 
pro sebe. Proto bych chtěl apelovat na všechny, kteří se v Prokopském údolí pohybují, aby ostatní 
uživatele zdejších komunikací respektovali. 

Pavel Jaroš, zástupce starosty 
 
 



STOP – září 2015  
 

Další hřiště na Velké Ohradě dokončeno 
Zrekonstruované dětské hřiště pro menší děti nedaleko polikliniky na Velké Ohradě uvedli 10. června 
slavnostně do provozu starosta David Vodrážka a místostarosta Pavel Jaroš. 
Stav původního starého hřiště již neodpovídal současným požadavkům a potřebám dětí ze sídliště. 
Rekonstrukce začala v roce 2013, kdy byly vyměněny herní prvky – na hřiště byly instalovány houpačky, 
kolotoč a hrádek se skluzavkou. Loni byl přidán nový domeček pro nejmenší děti, na který přidala 100 
000 Kč společnost Domanský, s.r.o. Letos byla rekonstrukce dokončena obnovou laviček u pískoviště, 
položením části nové dlažby a nátěrem plotu okolo hřiště. Za celou rekonstrukci zaplatila městská část 
přibližně 450 000 korun. 

 


